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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse et skøn over, hvor meget den danske stat er gået glip af i tabte skat-

teindtægter som følge af de hidtidigt hemmeligholdte skatteaftaler i Luxembourg, jf. om-

tale i bl.a. Politiken torsdag den 6. november 2014? 

 

Svar 

Denne regering har siden sin tiltrædelse haft fokus på at imødegå brugen af skattely og 

aggressiv international skatteplanlægning. Dette sker bl.a. ved en aktiv deltagelse i de rele-

vante fora i EU og OECD.  

 

Regeringen tager derfor også den seneste tids afsløringer fra Luxembourg meget alvorligt. 

I de dokumenter, som er lækket til pressen, er der indikationer på, at Luxembourg i sam-

arbejde med et internationalt revisionshus kan have rådgivet og indgået hemmelige skat-

teaftaler med en række multinationale selskaber om meget lav beskatning.  

 

Skatteaftalerne indebærer tilsyneladende, at de multinationale selskaber har minimeret 

deres skattebetalinger ved at lade profitten fra andre EU-lande passere igennem Luxem-

bourg til en meget lav beskatning. Hvis der er hold i disse anklager om skadelig skatte-

konkurrence, betyder det selvsagt, at andre EU-lande potentielt har fået udhulet deres 

skattegrundlag. I hvilket omfang dette har ført til et provenutab i de enkelte EU-lande, 

herunder Danmark, lader sig dog vanskeligt kvantificere.  
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